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Protokół Nr XIV/25 z sesji Rady Gminy Nowa Ruda, 

która odbyła się dnia 24 kwietnia 2025 roku 

w siedzibie Rady Gminy Nowa Ruda 

Sesji Przewodniczyła Bożena Sołek-Muzyka – Przewodnicząca Rady Gminy Nowa Ruda. 

Godzina rozpoczęcia – 10:01 

Godzina zakończenia – 11:24 

Ad.I Przewodnicząca Rady Gminy Nowa Ruda Bożena Sołek-Muzyka powitała radnych i przybyłych 

na sesję gości. Po powitaniu otworzyła obrady XIV sesji Rady Gminy Nowa Ruda, oświadczyła, iż 

zgodnie z listą obecności – załącznik nr 1 (do protokołu sesji) w sesji uczestniczy 11 radnych                           

– co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Nieobecni radni: 

Marek Bidziński, Katarzyna Majchrzak, Bartosz Słoninka, Joanna Sypień  

W posiedzeniu wzięło udział 11 członków. 

Obecni: 

1. Marek Bidziński 

2. Paweł Gargol 

3. Michał Groń 

4. Ryszard Grześkowiak 

5. Marcin Jaliński 

6. Katarzyna Majchrzak 

7. Agnieszka Ożóg 

8. Tomasz Pietrzyk 

9. Jacek Podgórski 

10. Urszula Poźniak 

11. Kamil Sawicki 

12. Bartosz Słoninka 

13. Bożena Sołek-Muzyka 

14. Joanna Sypień 

15. Stanisław Wasłowicz 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

a) Adrianna Mierzejewska – Wójt Gminy Nowa Ruda,  
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b) Anna Zawiślak – Zastępca Wójta Gminy Nowa Ruda, 

c) Urszula Brzóska - Skarbnik Gminy Nowa Ruda, 

d) Izabela Słowek-Chorób – Kierownik Referatu Oświaty i Spraw Społecznych, 

e) Dawid Fecko – Kierownik Referatu Administracji Mieszkaniowej i Budownictwa, 

f) Renata Krazińska – Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Geodezji, 

g) Agnieszka Polak – Kierownik Referatu Organizacyjnego, Spraw Obywatelskich i 

Zarządzania Kryzysowego,  

h) Piotr Mirek  – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Jugów – lista obecności gości 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Ad. I.1. Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad. 

Porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

1. Ustalenie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 marca 2025 r.   

II. Przedstawienie informacji dotyczącej działalności Nadleśnictwa Jugów w roku ubiegłym na terenie 

Gminy Nowa Ruda.  

III. Podejmowanie uchwał: 

1. w sprawie zmiany Uchwały Nr 68/X/24 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 grudnia 2024 roku               

w sprawie budżetu Gminy Nowa Ruda na rok 2025 , 

2. w sprawie zmiany Uchwały 69/X/24 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 grudnia 2024 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Ruda, 

3.  w sprawie zajęcia stanowiska przez Radę Gminy Nowa Ruda w sprawie współfinansowania 

remontu dróg powiatowych, 

4. w sprawie rozpatrzenia wniosku osoby fizycznej o uznanie drzewa gatunku lipa za pomnik 

przyrody, 

5. zmieniająca uchwałę nr 82/XI/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 stycznia 2025 r. w sprawie 

przyjęcia Regulaminu korzystania z Hali Sportowej położonej w Ludwikowicach Kłodzkich przy 

ulicy Wiejskiej 1, 

IV. Pisemne interpelacje, zapytania. 

V. Wolne wnioski i sprawy różne,  

VI. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 
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VII. Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Gminy Nowa Ruda. 

Przewodnicząca Rady poddała przedstawiony porządek obrad pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku obrad   

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Agnieszka Ożóg, Tomasz Pietrzyk, 

Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bożena Sołek-Muzyka, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bidziński, Katarzyna Majchrzak, Bartosz Słoninka, Joanna Sypień 

Ad. I.2 Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka zarządziła głosowanie nad przyjęciem protokołu 

z XIII sesji Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 marca 2025 r., jednocześnie informując, że do biura Rady 

Gminy Nowa Ruda nie wpłynęły żadne uwagi i wnioski.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 marca 2025 r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Agnieszka Ożóg, Tomasz Pietrzyk, 

Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bożena Sołek-Muzyka, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bidziński, Katarzyna Majchrzak, Bartosz Słoninka, Joanna Sypień 

Ad.II. Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Jugów Piotr Mirek przedstawił w formie prezentacji 

informacje na temat działalności nadleśnictwa na terenie Gminy Nowa Ruda w roku 2024 oraz 

plany na rok 2025 – prezentacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka podziękowała za przybycie i przedstawienie informacji, 

ale także za organizację ostatnich akcji, mianowicie jakże piękna akcja „Sadzimy las na nowe 

tysiąclecie”, w którą angażowani są najmłodsi, uczniowie ze szkół z terenu Gminy Nowa Ruda bo 
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właśnie to oni muszą pokazać, że ta przyszłość należy do nich. Jeżeli w tej chwili wtłoczona zostanie 

w te jakże chłonne umysły wiedza, że należy dbać o to, co najcenniejsze, czyli o nasze lasy to efekt 

będzie widoczny już niebawem. Przewodnicząca złożyła także podziękowania za prowadzoną 

działalność edukacyjną, tj. chociażby najbliższa akcja, w której udział wezmą uczniowie Zespołu Szkół 

nr 1 w Jugowie, już w poniedziałek wspólne Sprzątanie Świata z okazji Dnia Ziemi. Nauczyciele i 

uczniowie będą sprzątać szlaki biegnące przez lasy Nadleśnictwa Jugów. Fajnie by było pomyśleć o 

takiej działalności edukacyjnej wczesną wiosną - wtedy, kiedy strażacy zarówno Ochotniczych Straży 

Pożarnych, jak i Państwowej Straży Pożarnej zmagają się z przeogromną ilością pożarów 

rozpoczynających się właśnie od bezsensownego, bezmyślnego wypalania traw, co bardzo często 

przekłada się także na szkody poczynione właśnie w lasach. Jeżeli od tych najmłodszych lat Państwo 

będziecie wspólnie z nami edukować tą młodzież, że tak robić nie wolno to czasami głos tego 

najmłodszego ma kolosalne znaczenie, bo jak rodzic pojawi się z dzieckiem w lesie i dziecko powie 

nie, nie wolno, bo tak nam powiedzieli Ci, którzy wiedzą dużo to efekty będą murowane.  

Zastępca Nadleśniczego jeszcze raz bardzo podziękował i poinformował, że bez Państwa  ta 

współpraca nie byłaby możliwa, zachęcił również do kontaktu z nim, jak i z nadleśniczym w sytuacji 

wystąpienia jakiś problemów, nowych pomysłów, może powstanie jakaś wspólna akcja, na którą 

będzie można pozyskać środki. Proszę mieć świadomość, że jest to tylko jedna z działalności 

nadleśnictwa, bo już zaczyna brakować weekendów na organizację wydarzeń. Proszę pamiętać, że 

do końca kwietnia jest opiniowany audyt krajobrazowy, do Pani Wójt wpłynęło zaproszenie - Pan 

Nadleśniczy zaprasza, chciałby porozmawiać na ten temat. Pojawia się tam dużo zapisów, które 

niekoniecznie muszą być korzystne zarówno dla gminy, jak i dla leśników, ale to nie jest temat na dziś. 

Radna Bożena Sołek-Muzyka dodała, że to pracownicy nadleśnictwa dodają siły i mocy wszyscy zdają 

sobie sprawę, że weekendy mogą być bardzo obłożone, ale dzięki temu, że jesteście tą sprawczą siłą, 

nam się po prostu chce.  

Pan Piotr Mirek odpowiedział, że  cieszy się, że samorząd chce współpracować, jest otwarty na 

współpracę, czasami nawet mimo innego spojrzenia na pewne sprawy.  

Wójt Gminy Nowa Ruda Adrianna Mierzejewska poinformowała, że pojawi się na poniedziałkowym 

spotkaniu i serdecznie podziękowała za współpracę z Nadleśnictwem Jugów, bo odkąd objęła 

stanowisko wójta ta współpraca się układa naprawdę świetnie. Nadleśnictwo wspiera gminę w 

budowie dróg, bo mieszkańcy zgłaszają zawsze uwagi co do drewna wywożonego z lasu i niszczonych 

dróg, ale też próbują Państwo w taki sposób pomagać z drugiej strony właśnie na odbudowę 

inwestycji. Wójt podziękowała także za wszelką współpracę, na którą, tak jak Pan mówi już macie 

mało czasu, ale jednak tą taką działalność proekologiczną i współpracę ze szkołami, ale również z 
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Centrum Kultury Gminy Nowa Ruda. Niebawem gmina będzie organizowała pewnie pierogowe 

święto pod budynkiem nadleśnictwa, które się cieszy dużym zainteresowaniem. I za tą współpracę i 

fajne relacje bardzo Panu dziękuję.  

Pan Piotr Mirek odpowiedział, że temat dróg to jest też temat taki, który budzi mnóstwo emocji, ale 

proszę zrozumieć,  że tak samo jak są potrzebne drogi dojazdowe do zakładów pracy, do fabryk, tak 

samo ten las to jest też taka część, do której my musimy się dostać. I my naprawdę musimy korzystać 

z dróg gminnych, z dróg powiatowych, ale jednocześnie staramy się wszystkie szkody, które 

powodujemy po sobie naprawiać, staramy się ograniczać ten nacisk, gdzie jest to możliwe. 

Nadleśnictwo Jugów wydaje prawie milion złotych na podwóz drewna, podwozimy to mniejszymi 

przyczepkami, mniejszymi zestawami tylko po to, żeby tych dróg gminnych nie uszkadzać. Można by 

było spróbować zawrzeć porozumienie, że jeśli my drogi zniszczymy w trakcie wywozu drewna, 

deklarujemy się do ich naprawienia, bo żeby funkcjonować naprawdę potrzebujemy Państwa i 

potrzebujemy Państwa dróg. 

Radny Kamil Sawicki zapytał o grunty wydzierżawione pod kopalnie - tu jest planowane około 

trzydzieści hektarów, czy to dotyczy kopalni znajdującej się w Dzikowcu? 

Zastępca Nadleśniczego wyjaśnił, że to akurat nie dotyczy w ogóle Gminy Nowa Ruda, to jest teren 

Gminy Radków. Procedura wygląda tak, że jeśli są koncesje, firma zwraca się do nas, my dajemy 

przyrzeczenie tak naprawdę, co zezwala jej na ubieganie się o dalsze prawa do wydobycia i dopiero 

wtedy jest ogłaszany przetarg. To jest procedura, która trwa, jest skomplikowana, ale jednocześnie 

też rozumiemy, że tutaj górnictwo zawsze było i też staramy się godzić jedno z drugim. 

Pan Kamil Sawicki zapytał czy tu chodzi o kopalnie w Tłumaczowie? 

Pan Piotr Mirek odpowiedział, że tak. 

Radny Marcin Jaliński wspomniał, że od jakiegoś czasu pojawia się temat wilków w naszym rejonie               

i zapytał czy jest się czego obawiać? Czy ta sytuacja jest w jakiś sposób kontrolowana?  

Pan Piotr Mirek odpowiedział, że wilki są od kilku, a może nawet kilkunastu lat i jest ich coraz więcej, 

widać to po zachowaniu zwierzyny, śladach, które zostawiają w lesie, wilk jest gatunkiem chronionym 

i podlega monitoringowi przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska. Na dzień dzisiejszy nie ma 

100% pewności ile watah wilków żyje na terenie Nadleśnictwa Jugów, na pewno można stwierdzić, 

że obecność wilka jest coraz bardziej zauważalna i jest ich coraz więcej. Nie ma  żadnych informacji 

z Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, na których można bazować i Państwu przekazać.                      

Z pewnością należy zachować ostrożność - to nie jest to, że jest to piękny, ładny gatunek, który po 

prostu sobie można zobaczyć, fotografować. Jest to gatunek, który jest drapieżnikiem, poluje, 

pojawia się blisko zabudowań, podchodzi coraz bliżej, jeśli zwierzyna schodzi z lasu, wiadomo, że za 
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nią idzie wilk, idzie za pożywieniem. Sytuacja tutaj jeszcze nie jest, aż tak bardzo problemowa, jak w 

innych rejonach Polski, bo nie dochodzi do sytuacji, kiedy one by zagryzały zwierzęta domowe, czy 

były obecne na terenie wsi, ale jeśli takie będą, trzeba to monitorować i przekazywać takie 

informacje do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska we Wrocławiu. 

Radna Bożena Sołek-Muzyka poruszyła temat populacji muflonów, a mianowicie od jakiegoś czasu 

zauważalne stało się, że ilość tych sztuk schodzących z górnych partii lasu w te dolne znacznie się 

zmniejszyła - pytanie, czy cokolwiek złego się dzieje z populacją muflona na naszym terenie? Czy po  

prostu jest to spowodowane tym, że jednak warunki w górnych partiach w tej chwili korzystniejsze 

są dla muflona niż te niższe? 

Zastępca Nadleśniczego odpowiedział, że muflon to gatunek, który został tutaj sprowadzony 

sztucznie i on tutaj miał dobre warunki bytowania w momencie, kiedy nie było naturalnego 

drapieżnika, jakim jest wilk. Jeśli pojawił się wilk, pierwszym gatunkiem, który w siedlisku zostanie z 

siedliska wyparty jest muflon. Czyli mówiąc krótko jest to zwierzyna, którą jest najłatwiej wilkowi 

upolować i nad czym ubolewamy, bo niedługo symbol Gór Sowich tak naprawdę przestanie być 

obecny w środowisku. 

Więcej pytań nie było. Więcej uwag nie zgłaszano. 

Przewodnicząca Rady jeszcze raz podziękowała Panu Piotrowi Mirkowi za przybycie i przedstawienie 

informacji.  

Ad. III.1. Skarbnik Gminy Urszula Brzóska poinformowała, że  przedstawione w projekcie uchwały 

zmiany zostały wypunktowane szczegółowo w jego uzasadnieniu, były też przedmiotem prezentacji 

oraz dyskusji nad ich kształtem na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów w dniu dzisiejszym. W 

związku z powyższym należy skupić się na najistotniejszych elementach  wprowadzonych w ramach 

proponowanych zmian, a mianowicie przedstawiony projekt zawiera pewną istotną dla wyniku 

budżetu pozycję. Dotyczy ona wprowadzenia kwoty 546.500 złotych wydatków na usuwanie skutków 

klęsk żywiołowych – powodzi, która nastąpiła we wrześniu 2024 roku - są to środki na remont 

nawierzchni oraz dokumentację odbudowy ulicy Kopalnianej w Ludwikowicach Kłodzkich. I to, co 

ważne, to pokryciem dla tego wydatku są przychody z lokat z lat ubiegłych. W ramach treści uchwały 

otrzymaliście Państwo stosowne zapisy umożliwiające wprowadzenie do budżetu takich 

dodatkowych środków wraz z korektą konkretnych zapisów ustalających deficyt oraz źródła jego 

pokrycia. Ponadto wprowadzono do budżetu również nowe zadania, pierwsze z nich to finansowane 

ze środków Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności E-kompetencje - jest to 75.000 zł 

pozyskanych środków na zakup cyfrowych materiałów edukacyjnych oraz szkolenia hybrydowe dla 

trzech zespołów szkół. W ramach pomocy finansowej Województwa Dolnośląskiego gmina 
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otrzymała 70.000 zł na remont dachu oficyny pałacowej w Bożkowie, dodatkowe środki stanowiące 

1% wartości zadania gmina pokryje ze środków własnych. I ostatnie z zadań to dokumentacja 

techniczna wykonania dźwigu towarowego w Przedszkolu Samorządowym w Woliborzu - jest to 

element niezbędny, modernizacyjny dla tego przedszkola. Pani Skarbnik poinformowała, że  to są te 

najważniejsze zmiany i poprosiła Szanowną Radę o zadawanie pytań, jeśli cokolwiek nie zostało 

jeszcze odpowiednio wyjaśnione w trakcie prac nad projektem tej uchwały.  

Więcej pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

Przewodniczący  Komisji Budżetu i Finansów Kamil Sawicki poinformował, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 103/XIV/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 24 kwietnia 2025 r. w sprawie zmiany 

Uchwały Nr 68/X/24 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 grudnia 2024 roku w sprawie budżetu 

Gminy Nowa Ruda na rok 2025 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Agnieszka Ożóg, Tomasz Pietrzyk, 

Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bożena Sołek-Muzyka, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bidziński, Katarzyna Majchrzak, Bartosz Słoninka, Joanna Sypień 

Ad. III. 2 Skarbnik Gminy Urszula Brzóska oznajmiła, że  zmiany wieloletniej prognozy finansowej są 

dokonywane z uwagi na zmiany dokonywane w budżecie na rok 2025, dlatego też dokonuje się 

zmiany załącznika nr 1, który już będzie obejmował dane po dokonanych zmianach wniesionych 

zmianą uchwały budżetowej, wskazuje na nowe wartości deficytu oraz źródeł jego pokrycia.  Ten 

projekt również był prezentowany na posiedzeniu Komisji Budżetu, dlatego jeżeli jeszcze coś jest 

niejasne skarbnik poprosiła o zadawanie pytań.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Kamil Sawicki poinformował, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 104/XIV/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 24 kwietnia 2025 r. w sprawie zmiany 

uchwały Nr 69/X/24 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 grudnia 2024 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Nowa Ruda 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Agnieszka Ożóg, Tomasz Pietrzyk, 

Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bożena Sołek-Muzyka, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bidziński, Katarzyna Majchrzak, Bartosz Słoninka, Joanna Sypień 

Ad. III.3 Zastępca Wójta Anna Zawiślak poinformowała, że uchwała jest efektem dyskusji, która była 

przez Państwa prowadzona w trakcie wspólnego posiedzenia komisji i dotyczy zajęcia stanowiska w 

sprawie wspólnego finansowania z Powiatem Kłodzkim remontu odcinka dróg powiatowych numer 

3315D w Ludwikowicach Kłodzkich oraz w Krajanowie stanowiący załącznik do tej uchwały. 

Przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie przez Radę Gminy Nowa Ruda stanowiska w sprawie 

współfinansowania wspomnianych odcinków dróg w Ludwikowicach i w Krajanowie. Rada Gminy 

Nowa Ruda podczas wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji Rady Gminy Nowa Ruda w dn.                  

08 kwietnia 2025 r. omawiała temat współfinansowania ww. odcinków dróg powiatowych,  w trakcie 

dyskusji Radni Gminy Nowa Ruda wzięli pod uwagę aktualną sytuację Gminy Nowa Ruda 

spowodowaną powodzią, która miała miejsce  we wrześniu 2024 roku.  Na terenie Gminy Nowa Ruda 

uległo uszkodzeniu/zniszczeniu wiele gminnych obiektów infrastruktury technicznej min. dróg, 

mostów, przepustów, rowów melioracyjnych, budynków, które wymagają natychmiastowego 

remontu. Środki finansowe z budżetu gminy,  zostały przesunięte z innych zadań na częściowe 

odtworzenie obiektów, które są najważniejsze dla społeczności lokalnej. Gmina jest otwarta na 

wsparcie finansowe remontu dróg powiatowych, znajdujących się na terenie gminy jedynie                             

w sytuacji, gdy powiat pozyska wsparcie finansowe rządowe lub unijne, oraz kiedy powiat                                    

z wyprzedzeniem przed uchwaleniem budżetu gminy na kolejny rok, zaproponuje drogi do remontu 

wraz z kalkulacją.  W związku z powyższym Rada Gminy Nowa Ruda stwierdza, że współfinansowanie 

z budżetu Gminy Nowa Ruda remontu ww. odcinków dróg powiatowych jest niezasadne.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż na wspólnym posiedzeniu Komisji, które odbyło się 8 kwietnia 

bieżącego roku, dokonano zaopiniowania i oczywiście opinia była pozytywna. 
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Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 105/XIV/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 24 kwietnia 2025 r. w sprawie zajęcia 

stanowiska przez Radę Gminy Nowa Ruda w sprawie współfinansowania remontu dróg 

powiatowych 

Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Paweł Gargol, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Jacek Podgórski, Kamil Sawicki, Bożena Sołek-

Muzyka, Stanisław Wasłowicz 

PRZECIW (2) 

Agnieszka Ożóg, Urszula Poźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Michał Groń, Tomasz Pietrzyk 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bidziński, Katarzyna Majchrzak, Bartosz Słoninka, Joanna Sypień 

Radna Urszula Poźniak zgłosiła wystąpienie problemów technicznych i poprosiła o powtórzenie 

głosowania.  

Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka zarządziła ponowne głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie zajęcia stanowiska przez Radę Gminy Nowa Ruda w sprawie współfinansowania 

remontu dróg powiatowych z powodu wystąpienia problemów technicznych.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Paweł Gargol, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Jacek Podgórski, Urszula Poźniak,  Kamil 

Sawicki, Bożena Sołek-Muzyka, Stanisław Wasłowicz 
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PRZECIW (1) 

Agnieszka Ożóg 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Michał Groń, Tomasz Pietrzyk 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bidziński, Katarzyna Majchrzak, Bartosz Słoninka, Joanna Sypień 

Ad. III.4 Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka wyjaśniła, że dnia 27 lutego 2025 r. do biura 

Rady Gminy Nowa Ruda wpłynął wniosek Pana Łukasza Przybylaka w sprawie uznania lipy na terenie 

zespołu dworskiego we Włodowicach za pomnik przyrody. W dniu 27 marca 2025 r. odbyło się 

posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Nowa Ruda, którego przedmiotem było 

rozpatrzenie ww. wniosku. Komisja obradując w siedmioosobowym składzie zapoznała się z 

wyjaśnieniami Wójta Gminy Nowa Ruda. Komisja stwierdziła, że drzewo gatunku lipa, wskazane we 

wniosku charakteryzuje się złym stanem zdrowotnym i nie rokuje na dalszy jego prawidłowy rozwój. 

Ponadto bardzo ważnym aspektem jest fakt, iż drzewo rośnie na terenie prywatnym, nie 

stanowiącym własności Gminy Nowa Ruda. Wskazać należy, że wszelka ingerencja w stan drzewa 

nie gwarantuje poprawy jego stanu zdrowotnego, a wykonanie zabezpieczeń wiązałoby się z 

koniecznością wydatkowania środków budżetowych na okresowe kontrole, badanie stanu 

naciągów. Trzeba podkreślić, że Gminę Nowa Ruda obowiązuje dyscyplina finansowa i w świetle 

bieżących i planowanych wydatków, każde ponadplanowe inwestycje są analizowane pod względem 

ich celowości, zgodności z prawem, jak również interesu społecznego. Wobec powyższego Rada 

Gminy Nowa Ruda uznaje wniosek za bezzasadny.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ryszard Grześkowiak poinformował, że Komisja 

w dniu 27 marca 2025 r. uznała wniosek za bezzasadny.  

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 106/XIV/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 24 kwietnia 2025 r.  w sprawie rozpatrzenia 

wniosku osoby fizycznej o uznanie drzewa gatunku lipa za pomnik przyrody 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 
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Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Tomasz Pietrzyk, Jacek Podgórski,  

Bożena Sołek-Muzyka, Stanisław Wasłowicz 

PRZECIW (2) 

Agnieszka Ożóg, Urszula Poźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kamil Sawicki 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bidziński, Katarzyna Majchrzak, Bartosz Słoninka, Joanna Sypień 

Ad.III.5 Kierownik Referatu Administracji Mieszkaniowej i Budownictwa Dawid Fecko  

poinformował, że w związku z tym, że gminie przysługuje prawo do stanowienia aktów prawa 

miejscowego obowiązujących na obszarze gminy w szczególności zasad i trybu korzystania                                 

z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, przyjęcie uchwały w sprawie Regulaminu 

korzystania z Hali Sportowej położonej przy ulicy Wiejskiej 1 w Ludwikowicach Kłodzkich jest 

uzasadnione.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Stanisław Wasłowicz poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 107/XIV/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 24 kwietnia 2025 r. zmieniająca Uchwałę nr 

82/XI/25 RADY GMINY NOWA RUDA z dnia 30 stycznia 2025 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu 

korzystania z Hali Sportowej położonej w Ludwikowicach Kłodzkich przy ulicy Wiejskiej 1  

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Agnieszka Ożóg, Tomasz Pietrzyk, 

Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bożena Sołek-Muzyka, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bidziński, Katarzyna Majchrzak, Bartosz Słoninka, Joanna Sypień 

Ad. IV Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka poinformowała, że do biura Rady Gminy Nowa 

Ruda wpłynęło zapytanie radnego Tomasza Pietrzyka w sprawie realizowanego zadania o nazwie 
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„Budowa ścieżki rowerowej w Bożkowie, nasz region rowerowy II” – można zapoznać się ze złożonym 

zapytaniem oraz udzieloną na nie odpowiedzią. 

Więcej interpelacji i zapytań nie było.  

Ad. V Radny Marcin Jaliński poinformował, że w ostatnich dniach skontaktował się z nim 

przedsiębiorca, który opiekuje się cmentarzami komunalnymi w Gminie Nowa Ruda z prośbą o 

interwencję w sprawie podwyżek, gdyż dostał pismo firmy Alba w sprawie niesegregowania śmieci. 

Z tego co wiem po rozmowie, to w ostatnich miesiącach ustosunkował się do wcześniejszych 

wytycznych, czyli zastosował pojemniki, podwyższoną kwotę też zaakceptował. Jakby można było 

zorganizować np. posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, zaprosić przedstawicieli firmy Alba i 

ustalić jakieś reguły, dlatego, że przedsiębiorca co chwilę jest zarzucany jakimiś nowymi restrykcjami.  

Wójt Gminy Nowa Ruda Adrianna Mierzejewska zapytała czy dobrze zrozumiała, że radny chce 

stanąć w interesie przedsiębiorcy i chce, żeby radni zabrali głos i gmina i negocjowali ze spółką Alba 

obniżkę odbioru odpadów? 

Pan Marcin Jaliński odpowiedział, że nie obniżkę. Głównie chodzi o segregację, nie są w stanie 

dopilnować na cmentarzach segregacji tych odpadów.  I z tego względu, że odpady nie są 

segregowane przedsiębiorca będzie miał narzucane kary. Chodzi o to, żeby np. wypracować z Albą 

kompromis, aby te odpady były zmieszane, tylko na cmentarzu, bo nie ukrywajmy, ale kto ma być 

odpowiedzialny za to, co ludzie tam wrzucają? Jeżeli trzeba będzie to Państwo złożą takie pismo z 

prośbą o spotkanie lub zorganizowanie komisji.  

Wójt Gminy zapytała czy to chodzi o cmentarze komunalne czy parafialne?  

Pan Marcin Jaliński odpowiedział, że komunalne, czyli Ludwikowice Kłodzkie, Świerki, Jugów, 

Przygórze. 

Pani Wójt poinformowała, że Bożków także ma komunalny cmentarz, ale żeby stosować taką ulgę 

tylko w tym zakresie to mieszkańcy będą się oburzać, że oni są karani, a przedsiębiorca nie jest. Raczej 

chodzi o to, żeby postawić kubły, gdzie mieszkańcy będą segregować odpady na tych cmentarzach.  

Pan Marcin Jaliński dodał, że te kubły w tej chwili już stoją, ale nikt nie jest w stanie przypilnować 

tego, aby mieszkańcy segregowali odpady. 

Pani Adrianna Mierzejewska poinformowała, że mieszkańcy czy goście muszą respektować zasady 
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segregacji, nie jesteśmy w stanie negocjować z Albą, żeby ująć to, jako  odpady zmieszane, bo to 

byłoby nieuczciwe wobec pozostałych mieszkańców. 

Pan Marcin Jaliński powiedział, że mieszkańcy, a takie miejsce publiczne to jest odpowiedzialność 

wspólna? 

Pani Wójt odpowiedziała, że tak nie sądzi.  

Radna Urszula Poźniak odniosła się do słów radnego Marcina Jalińskiego i poinformowała, że w dniu 

wczorajszym była na cmentarzu i nie ma tam kubłów do segregacji odpadów, w Ludwikowicach są 

tylko do odpadów zmieszanych wystawione. Gdyby był żółty i zielony na szkło to ludzie by 

segregowali, a tak jest problem, co zrobić, nie ma w Ludwikowicach wyznaczonych kubów do 

segregacji. 

Pan  Marcin Jaliński wyjaśnił, że nie zwrócił uwagi, ale był zapewniany, że takie kubły są na cmentarzu. 

Wójt Gminy poinformowała radnych, ale także mieszkańców, że w dniu dzisiejszym podpisała 

umowę z wykonawcą na drugi etap inwestycji nad zalewem w Dzikowcu, tam będzie wykonany 

dalszy odcinek utwardzonej ścieżki pieszo-rowerowej.  Liczymy na to, że ta woda pomału się napełni, 

wiadomo, że teraz jest susza i jeszcze tej wody do końca nie ma tyle, tyle ile powinno być, natomiast 

inwestycja jeszcze trwa. Tam będzie wykonana jeszcze drobna infrastruktura, także miejsce już 

wygląda bardzo dobrze, odwiedziliśmy je ostatnio. Jest bardzo dużo odwiedzających, mieszkańców i 

mieszkańców spoza naszej gminy. Tak samo na drugiej inwestycji w Bożkowie, gdzie wykonaliśmy 

trasę, ścieżkę pieszo-rowerową do Grodziszcza - tam też mnóstwo mieszkańców pojawiło się na 

drodze, ale też pojawiło się mnóstwo samochodów. Tam zaczynają ludzie wjeżdżać autami i dowozić 

przypuszczalnie na wieżę, może produkty na organizowanie grilla. Prosimy, żeby jednak mimo 

wszystko udać się tam pieszo czy na rowerze, bo można tam dojechać w taki sposób, to nie jest długi 

odcinek. Oczywiście pojawiły się też dziwne głosy na Facebooku, że helikopterem trzeba będzie 

dojechać do pola, ale nie w ten sposób powinni mieszkańcy podchodzić, bo dojazd do pola jest 

otwarty, w urzędzie można uzgodnić wjazd i na jakich zasadach się to będzie. Tu chodziło głównie o 

to żeby nie jeździć autami, żeby ci piesi, którzy tam idą czy turyści, którzy pojadą rowerem czuli się 

bezpiecznie, bo idą tam rodziny z dziećmi, głównie o to chodziło, żeby się nie rozpędzać tam 

samochodem. Druga inwestycja, na którą wójt podpisała dzisiaj umowę to jest wykonanie części 

termomodernizacyjnej, wykonanie pozostałych prac w sali gimnastycznej w Woliborzu. Sala ta 

będzie służyła też między innymi uczniom naszej szkoły, która już niebawem powstanie, zostanie 
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otwarta jako gminna od września.   

Przewodnicząca Rady, z okazji zbliżającego się świętowania majowego, życzyła wszystkim udanego 

świętowania kolejnej rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja. Zaapelowała, aby zadbać o to, żeby 

dzień flagi naszej ukochanej Rzeczpospolitej był także uczczony w każdej wsi, zachęcajmy  wszystkich 

mieszkańców wywieszenia biało-czerwonych, cieszmy się, że możemy w wolnym kraju pod biało-

czerwoną te dni świętować. 

Więcej wolnych wniosków i spraw różnych nie było.  

Ad. VI  Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka poinformowała radnych, że kolejna sesja 

odbędzie się w ostatnim tygodniu maja i będzie zwołana w trybie zwyczajnym. Jeżeli pojawi się 

potrzeba zwołania w trybie nadzwyczajnym, to w odpowiednim ustawowym terminie będziecie 

Państwo o tym poinformowani.  

Ad. V Wobec braku dalszych głosów w dyskusji i wyczerpaniu porządku sesji, o godz. 11:24  

Przewodnicząca Rady podziękowała za obrady i zamknęła XIV sesję Rady Gminy Nowa Ruda.  

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Kornelia Łaptuch 

 

 

/Na oryginale podpisano: Przewodnicząca Rady Bożena Sołek- Muzyka/ 

 

 


